
Zápis ze zasedání Ekonomické komise dne 6. 5. 2025, 15:30 hod., online 

 

Přítomni: Ondřej Huth, Jakub Končelík, Pavel Szobi, Eliška Vejchodská 

 

Omluveni:  Gabriela Bošňáková 

 

 

Hosté: Ondřej Blažek, Eva Horníčková, Hana Pokorná 

 

1. Schválení návrhu programu 

 

 

Program zasedání byl schválen. 

 

Pro:  4  (Ondřej Huth, Jakub Končelík, Pavel Szobi, Eliška Vejchodská) 

Proti: 0 

Zdržel/a se: 0 

 

2. Rozpočet FSV UK na rok 2025 

 

Ondřej Blažek v krátkosti seznámil členy EK s jednotlivými kapitolami 

rozpočtu a vysvětlil změny, které nastaly ve srovnání s loňským rokem. Za 

mimořádně důležité považuje tradičně vysoký podíl ukazatele K na 

financování fakulty ve srovnání s jinými fakultami UK, nicméně, náš podíl v 

tomto kazateli meziročně mírně klesá. Částečným důvodem jsou i nová 

kritéria spíše administrativního charakteru. V ukazateli A náš podíl velmi 

nepatrně roste v důsledku většího množství studujících (negativní vliv zde ale 

mají počty doktorandů).é . Významný růst je i u prostředků Cooperatio, a to 

díky prosazené změně kritérií před 2 lety. Růst se pozitivně promítá do všech 

položek rozpočtu s výjimkou SVV.  

 

Největší kapitolou rozpočtu je CFA (celofakultní aktivity), která obsahuje 

mimo jiné provoz budov, odpisy (které po zařazení majetku z jinonického 

projektu významně vzrostly), IT spojené s výukou a provoz center.  Zvláštní 

příjmy FSV v této kapitole  získala v minulém roce z úroků a kurzových zisků. 

K těmto položkám  v rozpočtu přistupujeme velmi obezřetně. Rozpočet 

kapitoly CFA se opírá data z loňského celoročního provozu všech budov a je i 

přes svůj nárůst pod kontrolou a stabilizovaný. 

 

Dále blíže vysvětlil, jak se rozpouští Sociální fond a v důsledku konsolidačních 

opatření vlády bude v příštím kalendářním roce nutné částečně omezit některé 

benefity. 

 

Jakub Končelík v rozpravě položil dotaz Evě Horníčkové stran SVV a jeho 

výhledu do dalších let. Eva Horníčková odpověděla, že se připravuje novela 

zákona, který zavedl SVV. Její příprava má prodlevu, proto se zatím forma 

SVV nemění a bude pravděpodobně v roce 2026 pokračovat. V případě jeho 

odstranění je zatím jisté, že GAUK zůstane zachován, není však jisté, zda 

prostředky, které byly původně určené pro SVV, zůstanou nadále součástí 



institucionální podpory pro vysoké školy. SVV se dosud rozděluje na základě 

počtu doktorandů a absolventů. 

 

Eliška Vejchodská položila Ondřeji Blažkovi dotaz k přečerpání prostředků z 

ukazatele C některými instituty v minulém roce v souvislosti s doktorským 

studiem a formě evidence těchto prostředků do dalších let. Ondřej Blažek 

vysvětlil, že do roku 2023 přicházely tyto prostředky přesně podle počtu 

studentů a jejich konkrétních nároků na doktorandská stipendia a nebylo 

možno zde tvořit žádné úspory. Od roku 2024 začaly být tyto prostředky 

přidělovány na základě předchozího 3-letého období a bylo možno začít spořit. 

Fakulta tyto prostředky rozdělila do “obálek” podle programů/institutů a 

vedla jejich evidenci. Některé z těchto obálek se na konci roku dostaly do 

červených čísel. Děkanát tento rozdíl na základě společné dohody uhradil z 

Fondu provozních prostředků. Nyní již instituty hospodaří samostatně. V 

letošním roce bude nutné nově nastavit související procesy. Jakub Končelík se 

domnívá, že v letech 2026 a 2027 je nutné počítat s přečerpáním prostředků 

vzhledem ke zvýšení stipendií doktorandů třetích a čtvrtých ročníků. 

 

Ondřej Blažek dovysvětlil, jakým způsobem se vytváří položka “graduation 

rate” -  počítá se zpětně dle počtu absolventů oproti přijatým studentům do 

daného ročníku 

 

V další části diskuse se Pavel Szobi dotázal na perspektivu dofinancování 

doktorandské činnosti z vnitropodnikových příjmů, Jakub Končelík se dotázal 

na dofinancování SVV z Fondu účelově určených prostředků. Ondřej Blažek 

potvrdil, že tyto finance nejsou převoditelné a musí zůstat ve fondu, přestože 

nejsou na konci roku vyčerpané. V další roce jsou dočerpány na původní účel, 

případně se vracejí zpět k původci financování. 

 

Eliška Vejchodská se dotázala na položku rozpočtu stipendia v případech 

zvláštního zřetele hodných a možnost jejího čerpání ze strany institutů. Hana 

Pokorná vysvětlila, o jaké konkrétní podmínky se jedná. Proděkanka Malvína 

Krausz Hladká se otázce bude podrobně věnovat na plénu AS FSV UK. 

 

Jakub Končelík diskusi uzavřel dotazem na možnosti Sociálního fondu a 

argumentoval ve prospěch uchování penzijního připojištění zaměstnanců ve 

stávající výši jako sociálně tmelícího prvku jednoho z nejcennějších 

zaměstnaneckých benefitů.  Ondřej Blažek argumentoval tím, že financování 

benefitů na rámec  sociálního fondu je zatížen daněmi a odvody stejně jako 

mzdy zaměstnanců, navíc je spojen s další administrativní zátěží a dále by 

výrazně by vybočoval z benefitů na celé UK a znamenal by další zátěž pro 

kapitolu CFA.  Tedy negativa podle tajemníka výrazně převažují. 

 

 

Návrh usnesení č. 1: EK AS FSV UK doporučuje plénu AS FSV UK schválit 

rozpočet FSV UK v předložené podobě.  

 

Pro: 4 (Ondřej Huth, Jakub Končelík, Pavel Szobi, Eliška Vejchodská) 

Proti: 0 

Zdržel/a se: 

 



 

3. Různé 

 

 

 

 

 
Další zasedání EK AS FSV UK se uskuteční ve čtvrtek 12. června 2025 od 17:00. 
 

 

 

Zapsal: Pavel Szobi, předseda EK AS FSV UK 

Kontrola:  Ondřej Huth, Jakub Končelík, Pavel Szobi, Eliška Vejchodská, členové EK AS 

FSV UK 


